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    	 	Herbert Simon Lectures

	 	    The "Herbert Simon Lectures" is established in memory of Herbert A. Simon, winner of many top-level awards including the Association for Computing Machinery's Turing Award (1975), the Nobel Memorial Prize in Economics (1978), the National Medal of Science (1986), and theAmerican Psychological Association’s Award for Outstanding Lifetime Contributions to Psychology (1993). Being a lifelong scholar of human decision-making,
Simon believed that economic research should start from the study of
actual behavior rather than the convenient but unrealistic assumptions.
He acted upon his belief by drawing materials from his own
contributions to computer science and cognitive psychology so as to enrich the study of economics and management science. His inventions in economics, satisfying behavior and bounded rationality, were substantiated by making extensive use of the computer to simulate human thinking and to augment it with artificial intelligence. The interdisciplinary development of economics over the last two decades has been largely in line with the legacy of Herbert Simon.

          Pursuing the purpose of promoting interdisciplinary study and research, the “Herbert Simon Lectures”, previously “Herbert Simon Series Seminar”, has invited more than 17 speakers in various disciplines including economics, psychology, computer sciences,
physics, and so on. More prestigious speakers will be continuously
invited in the future to benefit students and scholars not only in
economics, but also in the general computational social sciences. 

            

            “赫伯賽門講座”乃為紀念赫伯賽門而設立。赫伯 賽門是許多最高榮譽奬項之得獎人，包括美國計算機協會之圖靈獎（1975年） ，諾貝爾經濟學獎（1978年）;(美國)國家科學獎章（1986年）;和美國心理學協會的心理學傑出終身貢獻獎（1993年）。
作為一個終
身研究人類決策行為的學者，賽門認為，經濟研究應該研究人類的「實際行為」，而不是牽就方便，但不切實際的「假設」。賽門將其信念化成行動，從他所獻身的
計算機科學和認知心理學中汲取材料，以豐富經濟學和管理科學的學習。他在經濟學上有關「滿足行為」和「有限理性」的發明，已經由電腦的大量模擬人類思維所
證實，此類模擬更進而發展成「人工智慧」學門。過去二十年來，經濟學的跨領域發展，幾乎可謂是赫伯賽門的薪傳。

            

        稟持著推廣跨領域學習和研究的宗旨，“赫伯賽門講座”（前身為“赫伯賽門系列研討會”)，已邀請了 超過17位不同領域的講者，包括經濟學，心理學，計算科學，物理學等。未來將會持續邀請更多有聲望 之講者，以嘉惠經濟學以及廣泛的計算社會科學學界。

	 	Past Lectures

	 	
          

            	Lectures	Speaker	Date	 
	30	 Prof. Petr Dostál and Zuzana Janková 
	2019, October 24 

	
                    


	29	Prof. Andrea Nanetti	2017, May 25 

	
                    


	28	Prof. Francesco Di Iorio	2016, April 25 & 29 

	
                    


	27	Allan Lee	2016, March 14 

	
                    


	26	Prof. Jie Wu	2015, July 28-30

	
                    


	25	Prof. Ofer H. Azar
	2015, Feb 12 & 13

	
                    


	 24 

                  
	Prof. Richard J. Zeckhauser
	2014, Jan.20 & 21
	                     
                    PPT 1/20

                    PPT 1/21

                  

	23	Prof.
                    Carl Chiarella and Prof.
                      
                      Tony Xuezhong He	2012, Jul.2 & Jul. 4	Photos

	22	Prof.
                    Sobei
                    Hidenori Oda	2012, Mar. 3 	 
	 21	Prof. Claudio Cioffi-Revilla 
	2011, May	 
	20
	Workshop on Computational Social Sciences
	2010, Nov. 2-3
	

	19
	Prof. Kumaraswamy (Vela) Velupillai and
                    Prof. Stephen Kinsella
                    
                      
                      
                  
	2010, Mar. 15-26

                  
	Photos

	18
	Prof. Paul W. Glimcher
	2009, Dec. 7-9
	
                    


	17	江建勳教授	2009, Mar. 25	
                    


	16	Prof. Tony He	2007, Aug. 26-Sep. 15	
                    


	15	Prof. Akira Namatame	2006, Oct. 5	
                    


	14	Prof. Claudio Cioffi-Revilla	2006, Aug. 14-17	
                    


	13	Prof. Jasmina Arifovic	2006, May. 1-5	
                    


	12	Prof. Wolfgang Härdle	2006, Apr. 24-26	
                    


	11	蘇學聖 先生 ( Spencer Su)	2006, Apr. 3-7	
                    


	10	Dr. Colin Fyfe	2006, Jan. 23	
                    


	9	Prof. Lei Xu （徐雷 教授）	2005, Dec. 27-29	
                    


	8	Prof. David Bessler	2005, Dec. 21-22	
                    


	7	Prof.Sergey Dorogovtsev	2005, Dec. 5-9	
                    


	6	Prof. Derek Bunn	2005, Nov. 28-29	
                    


	5	Prof.Edward Tsang	2005, Nov. 15-19	
                    


	4	Prof.Robert Marks	2005, Oct. 23-28	
                    


	3	張家生博士	2005, Aug. 7	
                    


	2	Dr. Jing Yang	2005, Aug. 16-19	

	1	Prof. Barkley Rosser	2005, Aug. 16-19	
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